
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 134 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Nils Sjøberg (RV). 

 

Spørgsmål nr. 134:  

”Hvilken betydning vurderer ministeren, at det vil have for den fremtidige udvikling i 

antallet af rygere, hvis en evt. afgiftsstigning på cigaretter indføres løbende i små trin 

fremfor i større spring?”  

 

Svar: 

Det må forventes, at jo længere tid en afgiftsforhøjelse indfases over, jo senere ind-

træffer den fulde effekt af afgiftsforhøjelsen på forbruget. Regeringen har foreslået at 

forhøje afgifterne, svarende til at prisen på en pakke cigaretter stiger med 10 kr., ad 

to omgange – 5 kr. i 2020 og 5 kr. i 2021 – frem for i en række små trin.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Maria Ramskov Larsen 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 09-10-2019 

Enhed: AELSAM 

Sagsbeh.: DEPMRAL 

Sagsnr.: 1908360 

Dok. nr.: 994836 

 

Sundheds- og Ældreudvalget 2018-19 (2. samling)
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 134 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

